

國立成功大學車輛收費管理要點

Vehicle Charging Management Directions of National Cheng Kung University

85 學年度校園交通管理委員會審議通過

Reviewed and approved at the meeting of the Campus Traffic Management Committee in the 1996 academic year

98 年 12 月 28 日 98 學年度校園交通管理委員會修訂通過

Amended and approved at the meeting of the Campus Traffic Management Committee on December 28, 2009 in the 2009 academic year

99 年 1 月 4 日校長核定

Approved by the President on January 04, 2010

100 年 4 月 29 日 99 學年度校園交通管理委員會修訂通過

Amended and approved at the meeting of the Campus Traffic Management Committee on April 29, 2011 in the 2010 academic year

100 年 5 月 13 日校長核定

Approved by the President on May 13, 2011

101 年 3 月 28 日 100 學年度校園交通管理委員會修訂通過

Amended and approved at the meeting of the Campus Traffic Management Committee on March 28, 2012 in the 2011 academic year

101 年 3 月 30 日校長核定

Approved by the President on March 30, 2012

103 年 4 月 23 日 102 學年度校園交通管理委員會修訂通過

Amended and approved at the meeting of the Campus Traffic Management Committee on April 23, 2014 in the 2013 academic year

103 年 4 月 29 日校長核定

Approved by the President on April 29, 2014

104 年 6 月 30 日 103 學年度校園交通管理委員會修訂通過

Amended and approved at the meeting of the Campus Traffic Management Committee on June 30, 2015 in the 2014 academic year

104 年 7 月 31 日校長核定

Approved by the President on July 31, 2015

104 年 11 月 30 日 104 學年度校園交通管理委員會修訂通過

Amended and approved at the meeting of the Campus Traffic Management Committee on November 30, 2015 in the 2015 academic year

104 年 12 月 24 日校長核定

Approved by the President on December 24, 2015

105 年 4 月 18 日 104 學年度校園交通管理委員會修訂通過

Amended and approved at the meeting of the Campus Traffic Management Committee on April 18, 2016 in the 2015 academic year

105 年 5 月 19 日校長核定

Approved by the President on May 19, 2016

106 年 12 月 13 日 106 學年度校園交通管理委員會修訂通過

Amended and approved at the meeting of the Campus Traffic Management Committee on December 13, 2017 in the 2017 academic year

107 年 4 月 25 日 106 學年度校園交通管理委員會修訂通過

Amended and approved at the meeting of the Campus Traffic Management Committee on April 25, 2018 in

the 2017 academic year

107 年 11 月 26 日 107 學年度校園交通管理委員會修訂通過

Amended and approved at the meeting of the Campus Traffic Management Committee on November 26, 2018
in the 2018 academic year

108 年 5 月 17 日 107 學年度校園交通管理委員會修訂通過

Amended and approved at the meeting of the Campus Traffic Management Committee on May 17, 2019 in the
2018 academic year

108 年 11 月 5 日 108 學年度校園交通管理委員會修訂通過

Amended and approved at the meeting of the Campus Traffic Management Committee on November 5, 2019
in the 2019 academic year

109 年 2 月 5 日校長核定

Approved by the President on February 5, 2020

109 年 4 月 20 日 108 學年度校園交通管理委員會修訂通過

Amended and approved at the meeting of the Campus Traffic Management Committee on April 20, 2020 in the
2019 academic year

109 年 4 月 27 日校長核定

Approved by the President on April 27, 2020

- 一、 為有效執行本校校園車輛行駛校區有關通行證，車輛停車證，車輛罰款等收費事宜，依「國立成功大學車輛行駛校區管制辦法」第二十四條訂定「國立成功大學車輛收費管理要點」，以下簡稱本要點。
 - I. The “Vehicle Charging Management Directions of National Cheng Kung University” (hereinafter referred to as the “Directions”) are established pursuant to Article 24 of the “Regulations on Control of Vehicles Driving on Campus at National Cheng Kung University” to effectively execute the passes for driving vehicles through the campus, the permits to park vehicles and the collection of vehicle related fines.
- 二、 本校人員車輛行駛校區收費標準如下：
 - II. The fee-charging standards for the staff members, teachers, and students driving vehicles through the campus are described below:
 - (一) 教職員工汽車通行證，每學年繳交新臺幣 2,000 元整；教職員工機車停車證，每學年繳交新臺幣 500 元整。學生機車停車證，每學年繳交新臺幣 300 元整。雲平大樓汽車地下夜間停車證每學期繳交新臺幣 5,400 元整，校區其他汽車地下夜間停車證每學期繳交新臺幣 2,000 元整，廠商汽車通行證，每學年繳交新臺幣 4,000 元整，廠商機車停車證，每學年繳交新台幣 1,000 元整。計費期於每年八月一日起，每三個月遞減四分之一收費。學生機車停車證計費期於每年十月一日起，每三個月遞減四分之一收費。
 - (1) NT\$ 2,000 shall be paid every academic year for a faculty car pass. NT\$ 500 shall be paid every academic year for a faculty motorcycle/scooter parking permit. NT\$ 1,000 shall be charged every academic year for a student car parking permit and the car shall be parked in the specified area. A car parking in an area exempt from parking fees is free of charge. NT\$ 300 shall be paid every academic year for a student motorcycle/scooter parking permit. NT\$ 5,400 shall be paid every semester for an overnight car parking permit in the garage of the Yun-Ping Administration Building. For an overnight car parking permit in the garage in other areas of the campus, NT\$ 2,000 shall be paid every semester. NT\$ 4,000 shall be paid every academic year for a contractor car pass while NT\$ 1,000 shall be paid every academic year for a contractor motorcycle/scooter parking permit. The charging period starts from August 1st every year and the rate is reduced by one quarter every three months.
 - (二) 汽車夜間停車單每張新臺幣 30 元整，限當日使用。

- (2) NT\$ 30 shall be charged for an overnight car parking ticket and it is effective only on the current day.
 - (三) 附設醫院人員汽車限申請指定區域停放之汽車停車證，每學年繳交新臺幣 2,000 元整。
 - (3) The NCKUH personnel shall apply for a car parking permit only for a specified parking area and NT\$ 2,000 shall be paid for one permit every academic year.
 - (四) 附設幼稚園學生家長汽車限申請指定時段及區域停放之汽車通行證，每學期繳交新臺幣 500 元整。
 - (4) The parents of the children in the NCKU kindergarten shall apply for a car pass only for a specified time section and parking area, and NT\$ 500 shall be paid for one pass every semester.
 - (五) 教職員工申請大型重型機車（250cc 以上）停車證，每學年繳交新臺幣 1,000 元整；學生申請每學年繳交新臺幣 600 元整，並需停放指定停車區。
 - (5) NT\$ 1,000 shall be paid every academic year for the faculty to park a big-sized heavy motorcycle (higher than 250cc) while NT\$ 600 shall be paid every academic year for a student to park a big-sized heavy motorcycle. The big-sized heavy motorcycle must be parked in the specified area.
 - (六) 學生汽車限停放於指定停車場，收費停車場為大學路地下停車場，每月新臺幣 1200 元整，限 60 名額；免費停車場為勝後東寧停車場，應至事務組申請汽車停車證。
 - (6) Student's car must be parked in the specified area. There are 60 parking lots in Daxue Rd. parking lot, students shall pay NT\$ 1,200 a month. Dongning Rd. parking lot at the back of Sheng-Li Campus is free with a car parking permit.
 - (七) 機車停車卡、汽車感應磁扣毀損或遺失，補發酌收工本費新臺幣 100 元整。
 - (7) NT\$ 100 shall be charged for re-issuance in case a motorcycle/scooter parking card or car RFID sensor is damaged or lost.
 - (八) 汽車通行證遺失，補發酌收工本費新臺幣 100 元；機車停車證遺失，補發酌收工本費新臺幣 50 元。
 - (8) NT\$ 100 shall be charged for re-issuance in case a car pass is lost. NT\$ 50 shall be charged for re-issuance in case a motorcycle/scooter parking permit is lost.
- 三、未辦理夜間停車證或夜間停車單而過夜停車者，經告發開立違規單者，需繳納罰款新臺幣 300 元整，得連續告發。出差公假人員憑證明文件免費停放。
- III. A fine of NT\$ 300 shall be paid in the event that parking without an overnight parking permit or ticket is reported and a citation is issued. Parking in such case can be reported repeatedly. Personnel who take official leave and travel on business may park free of charge with certification documents.
- 四、汽車臨時通行單每張新臺幣 50 元整，限當日使用，由申請人憑本校員工識別證、學生證至事務組統一辦理，相關費用至出納組繳納。
- IV. One temporary car pass is issued at NT\$ 50 and is only effective on the current day. The applicant shall apply to the General Service Division and present his/her faculty or student ID card for the application. The fee is paid at the Cashier Division.
- 五、汽車進入校區應依有關規定行駛、停放，違反規定經開立違規罰單者，須繳納罰款新臺幣 300 元。無專用車位停車之識別證明，而停放於專用停車位者，經開立違規罰單，須繳納罰款新台幣 600 元。違規停放情節嚴重者，予以加鎖，開鎖費新臺幣 200 元。前項罰款未依限繳納者，禁止進入校區。
- V. A car driving through campus shall be driven and parked pursuant to the relevant directions. Otherwise, a fine of NT\$ 300 shall be paid if the citation is issued. Obstruct parking lots reserved for people who have an exclusive identification card shall be fined NT\$ 600. For serious violations of illegal parking, the driver shall paid NT\$200 to

unlock the car.

A violator who has not paid the fine referred to the preceding paragraph is not allowed to drive through the campus.

- 六、機車違反規定經開立違規罰單者，須繳納罰款新臺幣 150 元，未依限繳清罰款者，禁止進入校區停放。違規停放情節嚴重者，予以加鎖，開鎖費新臺幣 100 元。
- VI. A fine of NT\$ 150 shall be paid if the citation is issued. The motorcycle/scooter violator who has not paid the fine is not allowed to park in the campus. A motorcycle/scooter parking in violation of the regulations shall be locked in serious circumstances and NT\$100 shall be paid to unlock the motorcycle/scooter.
- 七、腳踏車未依規定停放於停車格位者，逕行拖離至指定場所。腳踏車領取時，須繳納違規保管費新臺幣 50 元整。
- VII. A bicycle that is not parked in the parking space pursuant to the directions shall be towed away to a -specified place directly. The bicycle can be recovered only after a custody fee of NT\$ 50 is paid.
- 八、本要點經校園交通管理委員會討論通過，經校長核定後施行，修正時亦同。
- VIII. The Directions and any amendments thereto shall take effect upon adoption at the meeting of the Campus Traffic Management Committee and approval from the President.